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Zápis z 13. 12. 2024 v Přibyslavi 

Zápis z jednání Ústřední odborné rady represe 

 

Přítomni: 

vedoucí rady: Kučera Robert, asistent rady: Martin Štěpánek 

členové rady: Andrýsek Leopold, Děd František, Karásek Martin, Kobylka Michal, Růžička Milan, Suchý 
Pavel, Martin Volka  

Omluveni: Kučera Milan, Morávek Pavel, Pumprla Stanislav, Salivar Jaroslav, Josef Bidmon, Černohous 
Pavel, Feher Vojtěch, Hepnar Petr, Kadlec Radek, Šimek Václav 

 

1. Zahájení 

Jednání zahájil vedoucí rady R. Kučera, přivítal přítomné na dalším jednání ÚORR. Přednesl přítomným 
pozdravy vedení, omluvy z účasti na jednání, program dle pozvánky a požádal o připomínky a náměty.  

Program: 

1. Zahájení a organizační záležitosti rady represe 
2. Zhodnocení roku 2024 
3. Plnění koncepce oblasti represe 2021+ 
4. Spolupráce s Asociací velitelů JSDH 
5. Záležitosti TFA 
6. Příprava zkoušek HASIČ I. v roce 2025 
7. Příprava IMZ vedoucích OORR a KORR v roce 2025 
8. Informace z oblasti psovodů 
9. Návrhy a názory na řešení investičních dotací pro obce 2025+ 
10. Příprava celostátních akcí 2025 
11. Spolupráce ÚOROO a ÚORR v roce 2024 a plán na rok 2025 
12. Informace z krajů  
13. Závěr 

■ Rada program schválila. 

 

2. Zhodnocení roku 2024  

Členové rady zhodnotili činnost rady v uplynulém roce. Rada se sešla celkem ke čtyřem prezenčním 
jednáním, jedno jednání proběhlo per rollam. Byly provedeny zkoušky Hasič I. stupně. Rada 
organizovala tradiční celostátní seminář v oblasti represe. Při oslavách 160. výročí dobrovolných hasičů 
jsme zajišťovali technickoorganizační záležitosti. V průběhu roku jsme reagovali na dotazy a náměty 
členů SH ČMS týkající se oblasti represe. Rada zpracovala a distribuovala dokument Výcvikový rok 2024. 
Společně s ÚHŠ a CHH proběhly zkoušky specializací v rámci Univerzity dobrovolného hasiče. Zástupci 
rady se účastnili 1. celostátní konference ochrany obyvatelstva SH ČMS v Pardubickém kraji. 

■ Rada vzala informace na vědomí.  
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3. Plnění koncepce oblasti represe 2021+ 

Vedoucí rady prezentoval dokument, který předložil říjnovému jednání VV SH ČMS. Dokument je 
přílohou tohoto zápisu.  

■ Rada vzala informace na vědomí.  

 

4. Spolupráce s Asociací velitelů JSDH 

Vedoucí úseku IZS Martin Štěpánek a vedoucí ÚOROO Pavel Říha se dne 9. listopadu 2024 účastnili 
konference AV JSDH ve Vestci u Prahy. Konference byla kvalitně připravena s mnoha zajímavými 
příspěvky (zkušenosti českých hasičů z hašení lesních požárů v zahraničí, čisté zásahové oděvy – 
ochrana zdraví zasahujících hasičů atd.). Po skončení konference se zástupci SH ČMS a AV JSDH 
v přátelském duchu v krátkosti sešli. Zástupci SH ČMS vyjádřili uznání za kvalitně připravenou akci. 

■ Rada vzala informace na vědomí.  

Úkol: pozvat zástupce AV JSDH na IMZ vedoucích KOR a OOR represe 1. až 2. března 2025 do Přibyslavi.  

 

5. Termíny školení rozhodčí TFA 

Krajští zástupci v radě provedli revizi počtu zájemců o prodloužení nebo základní OZ rozhodčí TFA. 
Počty byly nahlášeny ze všech krajů. Na základě početních stavů dojde k organizaci kurzu v ÚHŠ Bílé 
Poličany a s kpt. Lukášem Drozdíkem z HZS ČR (instruktor TFA). Realizace školení bude směřovat na 1. 
čtvrtletí roku 2025. Byla přijata žádost MSH hl. m. Prahy o možném organizování odloučené třídy kurzu 
v Praze, neboť značný počet rozhodčích je z oblasti Prahy. 

Celou agendu rozhodčích TFA vede Milan Růžička, který dále informoval, že k datu jednání rady 
eviduje 37 zájemců o novou odbornou způsobilost a 22 zájemců o prodloužení odborné způsobilosti. 
Závěrečný seznam rozhodčích bude stanoven k 15. lednu 2025. Milan Růžička poté projedná 
organizaci odloučené třídy ÚHŠ Bílé Poličany v Praze s Václavem Šimkem a Lukášem Drozdíkem. 

V závěru tohoto bodu proběhla diskuse na téma rozdělení kategorie žen na ženy do 35 let věku a nad 
35 let věku. 

■ Rada vzala informace na vědomí.  

Úkol pro členy rady: do dalšího jednání rady zjistit zájem o rozdělení kategorie ženy v jednotlivých 
krajích.  

 

6. Příprava zkoušek Hasič I. stupně 

Zkoušky odbornosti HASIČ I. stupně proběhnou dne 28. února 2025 od 16.00 hodin v hotelu Přibyslav 
v Přibyslavi. Oznámení o vyhlášení zkoušek je přílohou tohoto zápisu.  

Vedoucí rady poděkoval Stanislavu Pumprlovi za mentorskou činnost při konečné revizi oblasti A ve 
Směrnici pro získání odbornosti HASIČ. V tuto chvíli je možné provést zapracování otázek do programu 
generování testů.  

■ Rada vzala informace na vědomí.  

Úkol: asistent rady Martin Štěpánek zkontaktuje autora programu pana Hofmana k zajištění upgradu 
programu.  
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7. Příprava instruktážně metodického zaměstnání vedoucích OORR a KORR 

R. Kučera informoval, že příští Instruktážně metodické zaměstnání (IMZ) se uskuteční ve dnech 1. a 2. 
března 2025 v Hasičském hotelu Přibyslav. Prozatímní předběžný návrh zaměření IMZ zahrnuje 
povodně a lesní požáry. Bude shrnuto nasazení dobrovolných hasičů při zářijových povodních v nejvíce 
zasažených územích, a to z pohledu dobrovolných hasičů i HZS krajů. Součástí IMZ bude tradičně ukázka 
techniky a vybavení. V tomto roce se zaměříme na čtyřkolky a speciální hasičské přívěsy. Nebude 
chybět shrnutí spolupráce dobrovolných hasičů a Hasičského záchranného sboru ČR. 

Celé IMZ bude opět pojato jako odloučený kurz ÚHŠ Bílé Poličany pro velitele JSDHO v rámci zaměření 
pravidelné celoroční odborné přípravy. Všem účastníkům bude vystaveno potvrzení o absolvování 
kurzu. 

Den před konáním IMZ, tj. 28. února 2025, se uskuteční jednání Ústřední odborné rady represe, včetně 
konání zkoušek odbornosti Hasič I. stupně. 

■ Rada vzala informaci na vědomí.  

Úkol: asistent rady Martin Štěpánek provede projednání technickoorganizačního zajištění s ředitelem 
ÚHŠ BP a provozovatelem Hotelu Přibyslav.  

   

8. Informace z oblasti psovodů 

Vedoucí rady a asistent rady se účastnili celostátní porady velitelů družstev psovodů, které se konalo 
23. listopadu 2024 v Praze – Dubči. Zápis z jednání je přílohou tohoto zápisu. 

■ Rada vzala informaci na vědomí.  

 

9. Návrhy a názory na řešení investičních dotací pro obce 2025+ 

Na základě úkolu z jednání VV SH ČMS provedli členové rady průzkum ve svých KSH ohledně dalšího 
směrování investičních dotačních titulů pro obce. SH ČMS má dlouhodobě svého zástupce v odborné 
komisi MV-GŘ HZS ČR pro rozdělování investičních dotací obcím v oblasti požární ochrany. Jedná se o 
dotační tituly na: 

▪ reprodukci CAS pro JPO II a JPO III 
▪ reprodukci DA pro JPO II, JPO III a JPO V 
▪ stavby a generální opravy hasičských zbrojnic 

V uplynulé době byly upraveny výše finančního podílu státu v některých výzvách. Přesto byl 
zaznamenán pokles zájmu o výzvy na pořízení dopravních automobilů. Je to zapříčiněno tím, že 
markantní většina JSDHO je již novým dopravním automobilem vybavena. Na posledním jednání 
odborné komise vyvstal dotaz na názor, jak v budoucnu směrovat dotační výzvy. 

Ve všech krajích členové rady provedli průzkum potřeb. Prakticky byla sumarizována shoda ve všech 
bodech. 

Ústřední odborná rada represe doporučuje VV SH ČMS zastávat názor tohoto pořadí: 

1) Nadále pokračovat ve výzvě na reprodukci CAS pro JPO II a JPO III, a to jak v základním 
provedení CAS, tak v CAS pro velkokapacitní hašení. 
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2) Nadále pokračovat ve výzvě na reprodukci DA pro všechny kategorie JSDHO. V případě snížení 
zájmu o DA dotaci alokovat na speciální přívěsy vybavené novými typy přenosných 
motorových stříkaček pro hašení, které jsou nezbytné zejména pro JPO V.  

3) Nadále pokračovat ve výzvě na rekonstrukce a stavby hasičských zbrojnic. 

4) Pokusit se rozšířit dotační program o možnost pořízení: 

a) nové přenosné motorové stříkačky nahrazující PMS 8 R1, 

b) speciální přívěsy pro předurčené JSDHO, 

i) přívěsy na hašení viz bod 2., 

ii) přívěs pro technické zásahy, úniky nebezpečných látek, osvětlení a 
dodávku el. energie, hadicové přívěsy, 

iii) přívěsy pro úkoly ochrany obyvatelstva. 

■ Rada vzala informaci na vědomí.  

Úkol: vedoucí ÚORR přenese informaci na VV SH ČMS 

 

10. Příprava celostátních akcí SH ČMS v roce 2025 

V příštím roce dojde k několika celorepublikovým akcím, na jejichž realizaci se bude podílet ÚORR, či 
je přímo realizovat: 

▪ 28. únor 2025 

o Jednání Ústřední odborné rady represe 

o Zkoušky odbornosti Hasič I. 

▪ 1. – 2. března 2025 

o Instruktážně metodické zaměstnání, Hasičský hotel Přibyslav 

▪ 6. – 7. června 2025 

o Hasičské slavnosti Litoměřice 2025 

▪      Podzim 2025 

o VIII. mistrovství ČR JSDHO ve vyprošťování u dopravních nehod, které proběhne 
v Českých Budějovicích. Součástí MČR bude zároveň jednání ÚORR. 

■ Rada vzala informace na vědomí. 

  

11. Spolupráce ÚOROO a ÚORR v roce 2024 a plán na rok 2025 

V roce 2024 se zástupci rady účastnili 1. konference ochrany obyvatelstva v České Třebové, kterou 
pořádala ÚOROO. V oblasti ochrany obyvatelstva jsme spolupracovali v konzultační činnosti, při 
praktických výcvicích a při školení v jednotlivých krajích. Spolupracujeme při tvorbě Skupin 
dobrovolníků ochrany obyvatelstva SDH. V následujícím roce bude opět vymezen prostor pro ÚOROO 
při průběhu IMZ vedoucích KOR a OOR represe. V případě požadavků jsme připraveni se zapojit do 
odborné přípravy a osvěty na úseku ochrany obyvatelstva.  
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■ Rada vzala informaci a úkoly na vědomí.  

Úkol: vedoucí rady Robert Kučera a asistent rady Martin Štěpánek budou nadále udržovat kontakt 
s vedoucím rady ochrany obyvatelstva a přenášet případné požadavky o součinnost.  

 

12. Výcvikový rok 2025 

Výcvikový rok 2025 bude koncipován ihned, jak MV-GŘ HZS ČR – náměstek generálního ředitele HZS 
ČR pro IZS a operační řízení stanoví základní zaměření pravidelné odborné přípravy jednotek požární 
ochrany, základní témata, která mají být v roce 2025 povinně proškoleny v rámci pravidelné odborné 
přípravy členů jednotek SDH obcí a členů jednotek SDH podniků. 

■ Rada vzala informaci a úkoly na vědomí.  

Úkol: Výcvikový rok po zpracování zveřejnit na webu SH ČMS 

 

13. Informace z krajů 

▪ Zástupci z jednotlivých krajů informovali o nasazení dobrovolných hasičů při povodních v druhé 
polovině roku 2024. Byl konstatován obrovský pokrok v informování o blížícím se nebezpečí oproti 
předešlým katastrofálním povodním v minulých letech. Velký pokrok je zaznamenán i na úseku 
techniky, vybavení hasičů atd. Samozřejmě byly zaznamenány i dílčí problémy, zejména 
v povolávání JSDHO do odřadů v krajích, které nebyly povodněmi zasaženy. Jednotky byly 
aktivovány do pohotovosti, ovšem nikdo je neinformoval o vývoji situace. Takže hasiči byli 
připraveni v pohotovosti i dva týdny bez nasazení.  

▪ Dotaz na další ročník Pyrocar 

o Vedoucí rady informoval, že Pyrocar bude organizován v roce 2027, neboť v letošním roce 
se koná Celostátní sraz hasičů v Litoměřicích a následující rok bude volebním rokem SH 
ČMS. 

▪ Dotaz na kurz specialistů pro hasičské ceremonie, pořadovou přípravu a chování hasičů při 
slavnostních a smutečních aktech, který jsme měli v plánu v součinnosti s ÚORHaM 

o Původní plány na realizaci kurzu směřovaly na podzim tohoto roku. Vedoucí rady 
odpověděl, že druhá polovina roku 2024 byla v souvislosti s povodněmi poněkud 
hektičtější v činnosti dobrovolných hasičů, než se očekávalo. Kurz se nepodařilo stihnout 
realizovat. Organizace bude přesunuta na rok 2025. 

▪ Zástupci rady informovali, že zaznamenávají opět dotazy na pojištění dobrovolných hasičů při 
různých typech jejich činnosti. Dotazy jsou vznášeny zejména novými veliteli, kteří nevědí, kde 
informace získat. Vedoucí rady v tomto opět kontaktuje paní Ing. Jiřinu Brychcí, která 
problematiku pojištění dobrovolných hasičů z pozice své funkce v HVP, SH ČMS i ve své civilní 
profesi řeší. Pokusíme se vyrobit manuál pro velitele JSDHO v ohledu na pojištění dobrovolných 
hasičů – členů SH ČMS.  

▪ Informace z krajů, kde proběhly Rescue Campy a další akce v oblasti represe. 

o Akce probíhají přibližně v polovině krajů.  
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14. Závěr jednání rady 

Vedoucí rady poděkoval všem přítomným za účast, nepřítomným omluveným členům popřál brzké 
uzdravení. Všem přání klidných svátků Vánočních, šťastný nový rok 2025.  Příští jednání rady se 
uskuteční v pátek, 28. února 2025 v Hasičském hotelu Přibyslav.  

  


